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Geachte heer M. van Elteren,  

 

Op grond van artikel 33 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad heeft u het college, 
namens de fractie van De Lokale Partij, vragen gesteld over overlast door hondenpoep. In deze brief 
beantwoorden wij uw vragen. 
 

Inleiding 
Dank u voor uw betrokkenheid bij dit onderwerp. In de gemeente Nijkerk zijn honden welkom. We 
hebben afgesproken dat hondenbezitters hun hond binnen de bebouwde kom aanlijnen en de 
uitwerpselen opruimen. Buiten de bebouwde kom geldt geen aanlijn- of opruimplicht. We hebben dit 
geregeld in de Algemene Plaatselijke Verordening (APV) van onze gemeente.  
 
De gemeente heeft in 2006 een aantal uitzonderingsgebieden op de APV aangewezen. Deze 
uitzonderingsgebieden zijn: (1) verboden voor honden, bijvoorbeeld bij speelplekken voor (kleine) 
kinderen, (2) hondenlosloopgebieden met opruimplicht, (3) hondenlosloopgebieden zonder 
opruimplicht, en (4) honden-uitlaatstroken waar hondenbezitters hun hond aangelijnd moeten houden, 
maar geen opruimplicht geldt. Deze gebieden zijn weergegeven op de zogenaamde 
hondenuitlaatkaart, en zijn in de openbare ruimte door middel van bebording aangeduid. In 2010 
hebben we de APV aangevuld met de afspraak dat hondenbezitters een opruimmiddel bij zich dienen 
te dragen. De gemeente kan handhavend optreden als deze regels niet worden nageleefd. 
 
Hondenoverlast kan breed worden uitgelegd. Bijvoorbeeld als overlast van loslopende honden, 
blaffende honden, geuroverlast, hondenpoep of gevaarlijke honden. Uit de enquête die we in het 
kader van de Visie beheer openbare ruimte hebben gehouden en meldingen die we ontvangen blijkt 
dat: 

• Inwoners zich ergeren aan hondenpoep. 

• Inwoners vragen om meer afvalbakken. 



 

2 / 3 

 

 1120882 

• Er behoefte is aan meer hondenlosloopgebieden.  

• Het niet altijd duidelijk is waar de uitzonderingsgebieden zijn en welk beleid er geldt.  

• Er geen behoefte is aan extra regels of borden, en een aantal inwoners vragen om extra 
handhaving.  

 
In 2020 hebben we de Visie beheer openbare ruimte vastgesteld. We hebben toen onder andere 
afgesproken dat we het huidige hondenbeleid actualiseren. Daar werken we aan, met als doel om het 
voorstel voor de zomer ter besluitvorming aan de gemeenteraad aan te bieden. Bij het actualiseren 
van het hondenbeleid nemen we de resultaten uit de enquête mee. Ook bereiden we het beleid 
samen met hondenbezitters en niet-hondenbezitters voor. We doen dit door betrokken inwoners en 
deskundigen uit te nodigen om deel te nemen in een panel voor het hondenbeleid. 
 
Onze antwoorden op uw vragen 

 
1. Bent u op de hoogte van de steeds toenemende ergernis die veroorzaakt wordt door 

hondenpoep?   

We zijn op de hoogte van de ergernis die veroorzaakt wordt door hondenpoep. Dit blijkt ook uit 

de uitkomsten van de enquête en meldingen openbare ruimte die we ontvangen. Onze indruk 

is dat deze ergernis gelijk is aan voorgaande jaren. 

 

2. Als er al veel poep ligt, stimuleert dit niet tot opruimen van de poep van een eigen hond. Bent 

u het met ons eens dat het vaker schoonmaken van de honden uitlaatgebieden leidt tot een 

positiever gedrag van hondenbezitters? Zo ja, bent u bereid de uitlaatstroken vaker schoon te 

laten maken?  

Op de honden-uitlaatstroken hebben hondenbezitters geen verplichting om de poep op te 

ruimen. Op dit moment maakt de gemeente deze stroken één keer per week schoon. Wij 

denken dat dit voldoende is en werken dit verder uit in de actualisatie van het hondenbeleid. 

 

3. Klopt het dat er niet of weinig gehandhaafd wordt tegen hondenbezitters die de poep niet 

opruimen? Zo ja, bent u dan bereid vaker te gaan handhaven?  

Naast controle op naleving van deze regels heeft de handhavende dienst nog andere 

urgente(re) taken. Het afgelopen jaar heeft bijvoorbeeld ook nadruk gelegen op de naleving 

van regels die zijn ingesteld ter voorkoming van de verspreiding van het coronavirus. We 

nemen handhaving als een aandachtpunt mee bij het actualiseren van het hondenbeleid. 

 
4. Bent u het met ons eens dat er te weinig bordjes staan op plaatsen waar honden vaak worden 

uitgelaten? Zo ja, bent u dan bereid om meer bordjes neer te zetten op plaatsen waar veel 

honden worden uitgelaten?  

Het klopt dat de aanduiding voor honden-uitlaatstroken soms onduidelijk is aangegeven. In 

het kader van de actualisatie van het hondenbeleid zoeken we een oplossing voor dit 

dilemma. Het kan een keuze zijn om meer bordjes te plaatsen. Het alternatief is om juist te 

gaan voor meer eenvoud: algemene opruimplicht, minder bordjes en een aantal (omheinde) 

hondenlosloopgebieden. Met als effect dat het duidelijker is waar welke regels gelden. 

 

5. Om de overlast van hondenpoep te verminderen kan ook worden gedacht aan het plaatsen 

van meer afvalbakken, de zogenaamde depodogs (liefst met zakjes erbij) op plaatsen waar 

honden veel worden uitgelaten. Bent u bereid op korte termijn meer depodogs te plaatsen op 

veel gebruikte uitlaatplekken?  
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De behoefte voor extra afvalbakken is bij ons bekend. Een optie kan zijn om bij omheinde 

losloopgebieden een zogenaamde depodog te plaatsen. Dit werken we verder uit in de 

actualisatie van het hondenbeleid. 

 

6. Omdat er hondenbezitters zijn die ervan uitgaan dat de gemeente de poep moet opruimen 

omdat ze hondenbelasting betalen zou het goed zijn dat u deze mensen via een brief, of op 

een andere manier te kennen geeft dat deze verplichting er wel degelijk is. Bent u bereid 

hierin actie te ondernemen?  

Op dit moment informeren we inwoners via onze website. Na besluitvorming informeren we 

hondenbezitters over het geactualiseerde beleid.  

 

7. Kunt u aangeven of en zo ja, welke (andere) maatregelen het college gaat nemen om de 

overlast van hondenpoep tegen te gaan?  

Op dit moment onderzoeken we welke maatregelen haalbaar zijn en waar de accenten voor 

het actualiseerde hondenbeleid liggen. U kunt ons voorstel voor de zomer verwachten. 

 

 

Met vriendelijke groet, 
 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,     de burgemeester, 

 

 

 

mevrouw drs. R.C.B. de Jong  de heer mr. drs. G.D. Renkema 
 

 

 
 


